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Tilstede: 
Studienævn: Rasmus Nielsen, Klaus Geyer, Christian Heyde-Petersen, Alev 
Kuruoglu, Didde Møller Lauridsen, Søs Elisabeth Syberg Verhoef, Emma Fry Kjær, 
Karoline Puggaard Olsen og Elvira Mikkeline Nordgren.   
Andre: Studiesekretær Jette Sieron, studiesekretær Signe Østergaard Christensen 
og studienævnssekretær Mia Fenat (referent). 
Afbud: Sibilla Di Guida.  
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt.  
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 22. september 2022 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 

som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 22. september 2022 blev 

godkendt på mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

Formanden oplyste indledningsvist, at Sibilla Di Guida pr. 1. november 2022 

forlader SDU, hvorfor hun er udtrådt af studienævnet. De tilbageværende 

VIP-medlemmer skal derfor finde et nyt VIP-medlem til indstilling ved rektor. 

Alev Kuruoglu oplyste, at hun vil forhøre sig ved SAMF vedrørende mulige 

kandidater. 

 

3.a.1 Formanden informerede om Negot.’s høringssvar vedrørende ny 

Institutstruktur II, der nu er godkendt. 

 

3.a.2. Der er indkaldt til talentudmærkelser til studerende på humanistiske 

uddannelse i efteråret 2022. Det er studerende, der har udvist særligt talent, 

og som vejleder kan indstille til særlig udmærkelse på eksamensbevis efter 

godkendelse i studienævnet. Formanden opridsede eksempler for, hvad der 

kan danne baggrund for en indstilling og opfordrede til at kandidater 

indstilles.   

 

3.a.3 Formanden mindede om SDU Valg 2022, der finder sted den 22.-23 

november 2022. Frist for kandidatopstilling er den 10. november 2022, og 

fem Negot.-studerende skal opstille for en etårig periode i studienævnet for 

Cand. negot.-studier. Information om valget kan tilgås på mitsdu.dk/valg.  

Søs Elisabeth Syberg Verhoef meddelte, at hun gennem opslag på 

Facebook vil gøre Negot.-studerende opmærksomme på valget.  

 



 

 

   

 

Side 2 

3.a.4. Det endelige optag på BA og KA negot.-uddannelsen 2022 viser, at  

52 nye studerende er optaget på BA negot.-uddannelsen, hvilket er en 

nedgang på 32 % i forhold til året før, og at 41 nye studerende er optaget på 

KA negot.-uddannelsen, hvilket er en nedgang på 25 %. Formanden 

bemærkede, at selvom optaget i år generelt har været lavt på SDU 

Humaniora, er det nødvendigt for studiet at igangsætte tiltag med henblik på 

at øge rekrutteringen af ansøgere.  

 

3.a.5 Formanden orienterede om samarbejdet mellem Det Humanistiske 

Fakultet og Odense Teater. Studerende og undervisere har mulighed for at 

få adgang til teaterets egenproduktion. Der er afsat midler svarende til 500 

billetter, der uddeles efter først-til-mølle-princippet.  

 

3.a.6. Formanden ønskede at gøre nævnet opmærksom på, at den nye 

stillingsstruktur for videnskabeligt personale på SDU betyder, at det nu 

primært er forskningslektorer og professorer, der må vejlede på specialer. I 

forhold til bemandingen på Negot. udgør dette et problem, ikke bare på 

HUM-siden, hvor der f.eks. er blevet dispenseret, men også på SAMF-siden. 

Formanden forsøger at finde en løsning på problemet og har bl.a. kontaktet 

SAMF.   

 

3.b De studerende 

Ingen meddelelser.  

 

3.c Andre 

Ingen meddelelser. 

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 44 sager og 

havde i den forbindelse en generel diskussion om muligheden for at tage i 

projektorienteret forløb på BA negot.-uddannelsen.  

 

Studienævnet besluttede fortsat at holde muligheden åben for BA negot.-

studerende at tage i projektorienteret forløb. Forløbet giver god praktisk 

erfaring og er med til at gøre de studerende mere employable.  

Et projektorienteret forløb må dog højest have et omfang af 15 ECTS, 

alternativt 10 ECTS, da uddannelsens faglighed ellers udvandes. BA negot.-

studerende, der ønsker at afvikle et projektorienteret forløb, skal først søge 

om godkendelse af forløbet ved studieleder.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

5.1. Eksamensplaner V22/23 for KA negot.-uddannelsen blev godkendt.  

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet.  

 

Der blev holdt pause 12:50-13:00 

 



 

 

   

 

Side 3 

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

7.1 Christian Heyde-Petersen præsenterede et udkast til ændring i 

sprogfagene på BA negot.-med engelsk, som han har indsendt på vegne af 

faggruppen. Forslaget, som ikke er færdigbearbejdet, indebærer færre fag 

med større omfang:  

• 1. semester: Fagene Mundtlig kommunikation 1 + Skriftlig 

sprogfærdighed 1 (Engelsk) erstattes med ENG 1: Introduction to 

Language (English) på 10 ECTS.  

• 2. semester: Fagene Mundtlig kommunikation 2 (Engelsk) + Skriftlig 

sprogfærdighed 2 (Engelsk) erstattes med ENG 2: Norms and 

Standards på 10 ECTS. 

• 3. semester: Fagene Organisationskommunikation: Strategier og 

storytelling + Skriftlig sprogfærdighed 3 (Engelsk) erstattes med The 

Uses of English as a strategic ressource på 10 ECTS.  

 

Studienævnets medlemmer tog positivt imod ændringsforslaget, da det 

bidrager til en større sammenhæng mellem de engelske sprogfag. 

Studienævnet fandt derfor, at der kan arbejdes videre med udkastet, 

herunder hvordan mundtligheden inkorporeres i fagene.  

 

7.2 Klaus Geyer (KG) præsenterede forslag til ændring i sprogfagene på BA 

negot. med tysk: Udfordringen er samdriften mellem IVK (tysk), Negot. (tysk) 

og Tyske studier, samt at de studerende kommer med forskellige 

kompetencer i tysk. Forslaget indeholder færre fag med større omfang, som 

f.eks.: 

• 1. semester: Mundtlig kommunikation 1 (tysk) + Skriftlig 

kommunikation 1 (tysk) + Samfund og historie 1 slås sammen og 

erstattes med Samdrift 1 på 10 ECTS. Dertil kommer et nyt 5 ECTS 

obligatorisk fag.  

• 2. semester: Mundtlig kommunikation 2 (tysk) + Skriftlig 

kommunikation 2 (tysk) + Samfund og historie 2 slås sammen og 

erstattes med Samdrift 2 på 10 ECTS. 

 

KG oplyste, at forslaget indeholder en variation af eksamensformer, 

herunder aktiv deltagelse, ikke som mødepligt, men i form af aktivitetspligt, 

hvor de studerende lærer tysk ved at praktisere sproget.  

 

Forslaget indebærer, at faget Videnskabsteori 1 rykkes fra 3. semester til 4. 

semester, hvilket studienævnet godkendte. Det endelige forslag vil blive 

sendt til godkendelse i studienævnet den 24. november 2022. 

 

7.3 For at imødekomme Vademecum 2023 vedrørende omfang af valgfag 

på 10 ECTS godkendte studienævnet forslag om at lægge 10 ECTS HUM 

valgfag + 10 ECTS SAMF valgfag på 5. semester af BA negot.-med tysk og 

BA negot. med engelsk. Studienævnet godkendte ligeledes, at de 

resterende 5 ECTS SAMF valgfag på BA negot.-tysk lægges på 2. semester 
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for at skabe plads til ændringsforslag i sprogfagene på BA negot. med tysk. 

Endelig godkendte studienævnet, at de resterende 5 ECTS SAMF-valgfag 

på BA negot. med engelsk placeres på 4. semester.  

 

7.4 Christian Heyde-Petersen præsenterede forslag til ændringer i HUM 

kandidatfagene Negotiating Globally (English), Media and Communication 

Theory, Media Analysis, Interpersonal Communication og HRM, 

Organisational Development and Communication. Forslaget går på, at 

styrke sprogfærdighedskravene i fagene ved at sprogfærdigheden vurderes 

til mindst 02. Negot.-studerende med tysk, samt valgfagsstuderende, kan 

vælge at lade sprogfærdigheden udgå. Der vil være en administrativ 

procedure herfor. Studienævnet godkendte forslaget under den 

forudsætning, at relevante fagansvarlige også kan godkende det.  

 

Didde Møller Lauridsen efterlyste flere tyske fag på KA negot.-uddannelsen 

med tysk, som kun indeholder et enkelt tysk fag, nemlig Language 

Management (German).  

 

Klaus Geyer og Christian Heyde-Petersen bemærkede hertil, at KA negot.-

studerende med tysk også får trænet tysk ved at der i øvrige fag på KA 

negot.-uddannelsen med tysk anvendes eksempler fra f.eks. Tyskland. 

Dertil kommer, at der er mulighed for at tage i projektorienteret forløb i 

Tyskland eller i tysktalende lande. Det er dog et opmærksomhedspunkt, 

som studienævnet kan overveje at arbejde videre med i dets arbejde med 

studieordningsændringer. 

 

7.5 Studienævnet godkendte forslag til få ændringer i Human Rights and 

Culture.  

 

7.6. Studienævnet behandlede forslag til ændringer i Kulturhistorie 1 (tysk) 

og Kulturhistorie 2 (tysk). Studienævnet godkendte, at der byttes rundt på 

fagenes eksamensformer. Studienævnet bemærkede dog en diskrepans 

mellem målbeskrivelsen og udprøvningen i Kulturhistorie 2 (tysk), idet 

udprøvningen angår en længere tidsperiode. Studienævnet vil kun 

godkende, at man udprøves i noget, der er indeholdt i fagets beskrivelse. 

Dette vil blive meldt tilbage.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnet gennemgik resultater fra Danmarks studieundersøgelse 

vedrørende trivsel og krænkelser for BA og KA negot.-uddannelsen. 

Formanden fandt at det er svært at læse noget konkret ud af dataene. Det 

er vigtigt, at studerende ved, hvor de kan henvende sig, hvis de oplever at 

blive krænket. Derfor ønsker studienævnet en større synlighed af, at man 

som studerende kan henvende sig via SPOC, eller til f.eks. Studie og 

Trivselsvejledningen på SDU, hvis man oplever at blive krænket. På 

Mit.sdu.dk kan man finde information herom. 

Studiestartsgruppefacilitatorerne vil orientere herom i studiegrupperegi.  
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8.2 Studienævnet fandt, at der er en fin beskrivelse i studieordningen for 

BA og KA negot.-uddannelsen vedrørende de studerendes mulighed for at 

være i kontakt med forskere og på hvilke måder, de studerende kan indgå 

i forskningslignende aktiviteter.   

 

8.3.I forbindelse med Uddannelsesberetningen 2022 har studienævnet fået 

en række planer, som det skal handle på.   

 

8.3.1. Studienævnet behandlede handlingsplan 2022 omkring 

Uddannelsesudvikling, og drøftede hvordan man ser en udvikling af BA 

negot.-uddannelsen. Der er en række igangværende aktiviteter. F.eks. 

drøftelse med chefkonsulent i DJØF, Carsten Nielsen, omkring fremadrettet 

samarbejde (ekstern aktør til evaluering af uddannelsen i forhold til 

efterspørgsel på arbejdsmarkedet). Derudover er der igangsat 

studieordningsændringer i sprogfagene på både BA negot.- med engelsk 

og BA negot.-med tysk. Studienævnet ønsker opmærksomhed omkring 

Videnskabsteori 1, der skal gøres mere relevant for Negot.-studerende ved 

at centrale teorier udvælges, hvor metoden kobles på.  Formanden er 

derudover i dialog med fagansvarlige på Amerikanske studier, Moderne 

britiske studier og Moderne britiske kulturstudier med henblik på revision af 

fagene.  

 

Det er ønsket, at BA negot.-uddannelsen får et større fokus på Asien, 

Mellemøsten og andre lande med store økonomier, herunder også 

Tyskland. Uddannelsen skal mere i retning af kulturhistorie og økonomiske 

systemer. Som Negot.-uddannet skal man i forhandlingssituationer besidde 

en viden om og forståelse for den person, man forhandler med. Derfor er 

der et ønske om, at fag i udgangspunktet beskæftiger sig med nutidens 

moderne samfund, hvor der trækkes spor tilbage i tiden, som så kobles til 

det moderne arbejdsmarked, hvor Negot.’erne lander. Studienævnet vil 

arbejde videre med handlingspunktet i 2023.  

 

8.3.2 Studienævnet behandlede handlingsplan 2022 vedrørende 

Employabilitet. Der er igangsat et arbejde, jf. ovenstående punkt. 

Derudover arbejder studiet også med at lande samarbejdsaftaler med 

diverse virksomheder i forhold til projektorienterede forløb og inddragelse 

af cases i undervisningen og specialer.  

 

8.3.3 Studienævnet behandlede handlingspunkt 2022 vedrørende 

Employabilitet – CMS: Studienævnet ønsker at bibeholde CMS som en 

valgfri mulighed.  

 

8.3.4 Studienævnet behandlede handlingsplan 2022 vedrørende 

Employabilitet - Aftagerpanel: Studienævnet ønsker at bruge 

aftagerpanelet mere aktivt for at komme endnu tættere på 

arbejdsmarkedet. Der er planlagt møde i aftagerpanelet den 3. november 

2022, hvor udvikling af Negot.-uddannelserne skal diskuteres.  
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8.3.5 Studienævnet behandlede handlingsplan 2022 vedrørende 

Studiemiljø. Studienævnet fandt, at en række aktiviteter, som er blevet 

støttet med studiegenstartsmidler, er gennemført og afsluttet.  

 

Elvira Mikkeline Nordgren Petersen og Emma Fry Kjær oplyste, at United 

Negot.’er også gennemfører en række aktiviteter, der fremmer 

studiemiljøet, f.eks. planlægges et kursus i Excel, som et forberedende 

kursus til Statistik. Begge vil gerne informere om disse aktiviteter på næste 

studienævnsmøde.  

 

8.4 Set i lyset af de seneste optagelsestal ønsker studienævnet at 

igangsætte tiltag, der skal fremme rekrutteringen af ansøgere til Negot.-

uddannelsen. Formanden vil indkalde nævnets medlemmer til et møde, 

hvor der skal udarbejdes en oversigt over mulige rekrutteringsfremmende 

aktiviteter og lægges et budget herfor.  

 

9. Andre sager til behandling 

9.1 Studienævnet gennemgik høring vedrørende Standardforretningsorden 

for de kollegiale organer. Studienævnet ønsker en præcisering i forhold til 

formuleringen om adgang til virtuelt møde, men godkendte ellers udkastet.  

 

9.2. Formanden gennemgik ”Tjek af uddannelsesrejser”, og noterede sig, at 

Negot. har er flere aktiviteter, der ikke fremgår af materialet. Formanden vil 

indrapportere disse.  

 

9.3. Formanden oplyste, at han vil udarbejde en dagsorden til 

aftagerpanelmødet. Dagsordenen forventes at blive sendt ud i morgen.   

 

10 Eventuelt 

Intet til punktet.  

 

Mødet sluttede kl. 14:50.  
 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 


